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Besvarelse af spørgsmål 1 ad L 145 stillet af udvalget den 24. marts 
2020 efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF). 
 

Spørgsmål: 
Regeringen har sagt, at man er klar til at gøre, ”hvad der skal” til for at 
holde hånden under dansk erhvervsliv. Af lovforslagets bemærkninger 
fremgår, at rejsebureauerne vil dækkes for tilbagebetalinger mellem 13. 
marts og 13. april 2020. Vil ministeren bekræfte, at perioden vil blive for-
længet, og at den stillede statsgaranti på 1,5 mia. kr. over for Rejsegaranti-
fonden vil blive hævet, såfremt Udenrigsministeriet fortsætter med at fra-
råde rejser? 
 

Svar: 
Regeringen har vist, at den vil gøre, hvad der skal til for at holde hånden 
under dansk erhvervsliv. Først og fremmest er det vigtigt at sige, at rege-
ringen med opbakning fra alle folketingets partier har foreslået en række 
hjælpepakker, som også kommer rejsebranchen til gavn – også efter den 
13. april 2020. Det gælder bl.a. lønkompensationsordningen og kompensa-
tion for virksomheden faste omkostninger.  
 
Regeringen vil fortsat følge udviklingen i tæt dialog med rejsebranchen og 
løbende vurdere behovet for yderligere tiltag. Derfor er der også i lovforsla-
get, som vi lægger frem, indlagt muligheden for, at erhvervsministeren kan 
fastsætte, i hvor lang en periode ordningen skal dække rejseudbyderes ud-
gifter til tilbagebetalinger.  
 
Skulle Udenrigsministeriet fortsætte med at fraråde rejser efter d. 13. april 
2020, vil jeg sammen med Rejsegarantifonden og rejsebranchen vurdere 
situationen, herunder behovet for at forlænge perioden og forhøje garan-
tien. En forhøjelse af garantien forudsætter, at Folketingets Finansudvalg 
godkender et aktstykke herom. 
 
Det er afgørende, at der stilles en garanti, som sikrer at branchen kan over-
leve på kort og langt sigt. Hvis garantibeløbet bliver for højt, kan vi i prak-
sis umuliggøre en fremtidig danske rejsebranche, da det ikke vil være mu-
ligt for branchen at betale lånet tilbage og samtidig drive en forretning i 
Danmark. 
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Herudover vil der være behov for at få Kommissionens accept af en even-
tuel forhøjelse af garantien ift. overholdelse af statsstøttereglerne.  
 
Jeg kan derfor ikke uden videre garantere, at statsgarantien pr automatik 
hæves, såfremt Udenrigsministeriet fortsat fraråder rejser efter d. 13. april 
2020, men det er noget, jeg vil se på med stor alvor. 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Simon Kollerup 
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